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Folketingsmedlem Jytte Wittrock (S) har den 4. marts 2005 stillet mig føl-
gende spørgsmål nr. S 154, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 80 eksemplarer.

Spørgsmål nr. S 154:

" Når postudleveringen til handicappede (større ting som f.eks. pakker, der 
ikke kan gå i postkassen) p.t. i virkelighedens verden er meget lidt hen-
sigtsmæssig, er ministeren da enig i, at der burde være plads i et service-
firma som Post Danmark til at levere f.eks. pakker fra Blindebiblioteket til 
den blindes hoveddør, frem for at det skal hentes på posthuset ? "

Svar:

Post Danmark A/S har oplyst, at det er selskabets erfaring, at de forsendel-
ser, som sendes fra Danmarks Blindebibliotek m.fl. kan afleveres uden 
problemer i de brevindkast og brevkasser som opfylder minimumsmålene. 
Problemet med anmeldelse og efterfølgende afhentning på posthuset skyl-
des, at en række brevindkast i den ældre boligmasse ikke opfylder mini-
mumskravene. Selskabet vil derfor gå i dialog med Dansk Blindesamfund 
om brevindkast samt format på forsendelser fra blindeinstitutioner, således 
at afhentning på posthus kan undgås. 

Jeg er sikker på, at Dansk Blindesamfund og Post Danmark A/S i fælles-
skab finder frem til en løsning på problemet.

Med venlig hilsen

Flemming Hansen


